
redacció: 93 458 87 80 - linianord@comunicacio21.com | anuncia’t:  686 429 517 - publicitat@comunicacio21.com | administració: facturacio@comunicacio21.com

Santa Coloma pàg 8
La PAH insisteix en
l’augment de lloguers
fraudulents a la ciutat

Badalona pàg 6
Demanda de cessament
per les irregularitats 
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Badalona aposta pel turisme
amb l’ull posat al vi d’Alella
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Crida a la calma
L’Esperit Sant contradiu Parlon 

i nega que la situació de les
llistes d’espera sigui “alarmant”

Sant Adrià pàg 9
Por i fugida massiva a la 
Mina: les conseqüències de 
l’assassinat d’un noi gitano

Confederació de Comerç pàg 12
Fraile: “El tren del comerç té 
molts vagons: alguns ja han sortit 
del túnel, altres encara no”
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Mentre els passos per a la cons-
trucció de l’hotel del port es van
succeint, Badalona explora nous
horitzons turístics, i ho fa mirant
més enllà de les seves fronteres.
L’Ajuntament ja ha iniciat els trà-
mits per formar part del Con-
sorci de Promoció Enoturística
de la Denominació d’Origen d’A-
lella, un ens que actualment
agrupa 17 ajuntaments que estan
inclosos en la DO Alella, de la
qual Badalona ja en forma part. 

L’objectiu prioritari de l’ens és
impulsar un turisme vinícola, de
natura i cultural als municipis del
territori i els seus membres es
mostren convençuts que Bada-
lona pot jugar a partir d’ara un pa-
per clau en aquesta estratègia.
Abans, però, caldrà esperar que

el Ple Municipal i el consell de go-
vern del consorci ratifiquin l’ad-
hesió, tot i que els tràmits per for-
malitzar-la ja s’han iniciat i ni el
govern local ni els representants
de la DO Alella preveuen que hi
hagi cap contratemps.

BAETULO
Amb la seva entrada al Consor-
ci, Badalona es convertirà en el
municipi més gran i amb més
població dels que en formen
part.“Ens donarà més muscula-
tura i farà créixer el projecte”, as-
segura el president de l’ens i al-
calde d’Alella, Andreu Francisco,
que es va reunir amb l’alcaldes-
sa de Badalona, Dolors Sabater,
el passat 28 de gener. 

En aquest sentit, Francisco
aposta perquè Badalona centri la
seva oferta en la restauració i en
el seu patrimoni històric. “El
seu llegat ha de permetre desta-
car la petjada de l’època romana

a tot el territori, molt lligada al
món del vi”, considera el presi-
dent de l’ens. 

Precisament, la vinculació
entre història i vi és el repte que
també es planteja el govern mu-
nicipal de Badalona. En aquest
sentit, es preveu que alguns dels
punts de referència del nou iti-
nerari turístic siguin el monestir
de Sant Jeroni de la Murtra -on
històricament sempre s’hi han
cultivat vinyes-, la Masia de Can
Coll -que ja produeix vi de la DO
Alella-, o la Torre Codina -pro-
tegida com a Bé Cultural d’Inte-
rès Local-. 

NOUS ALLOTJAMENTS?
“El nostre primer objectiu és
atreure visitants de l’àrea me-
tropolitana”, avança el segon ti-
nent d’alcaldia, Àlex Mañas. Un
nou turisme que podria anar
acompanyat de l’impuls a nous
allotjaments. Tot i que Mañas as-

senyala que actualment no n’hi
ha cap de projectat, no ho des-
carta de cara al futur. “Potser al-
guna de les masies de titularitat
privada podria convertir-se en
allotjament”, explica.

De fet, l’existència d’un nou
hotel no seria sorprenent, tenint
en compte que diversos munici-
pis que formen part del consor-
ci ja han fet aquest pas o el faran
pròximament. Per exemple, Vall-
romanes ja acull l’Hotel Mas Sa-
lagros, mentre que Alella inau-
gurarà aquest estiu un establi-
ment de 4 estrelles a Can Balcells,
mentre la Torre del Governador
podria ser el següent punt a ex-
perimentar un canvi dels seus
usos. En aquest sentit, Andreu
Francisco reconeix la possibilitat
que “apareguin” nous establi-
ments hotelers a diferents punts
del territori, però al mateix temps
fixa la seva mirada a Barcelona.
“Potser apostem per completar la

demanda existent allà”, planteja
el president del consorci.

BARCELONÈS NORD
Mentre l’entrada de Badalona al
consorci encara s’ha de ratificar
pel seu consell de govern i pel Ple
Municipal badaloní, Montgat ja
ha formalitzat la seva adhesió a
l’ens. “Tindrem més presència
dins del territori, la qual cosa pot
suposar una empenta a la pro-
moció econòmica del municipi”,
argumenta l’alcaldessa, Rosa
Funtané.

Sigui com sigui, l’entrada de
Montgat i Badalona se suma a la
presència de Tiana al consorci,
del qual en forma part des del
2010. Així doncs, a partir d’ara
el Barcelonès Nord jugarà un pa-
per rellevant en el futur de la DO
Alella i en la seva capacitat de
convertir el territori en un pol
d’atracció turística que dibuixi un
nou horitzó per al territori.

Nou horitzó turístic
» Badalona entrarà a formar part del Consorci de Promoció Enoturística de la Denominació d’Origen Alella

» Montgat s’ha incorporat recentment a l’ens supracomarcal i Tiana en forma part des del 2010

A l’esquerra, la reunió de Sabater amb Francisco. A la dreta, dos dels punts que Badalona vol potenciar. Fotos: Ajuntament i Arxiu

Andreu Merino
BADALONA
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Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

#TrumpFail#President? #VotaranNo

4República federal catalana
per Jordi Lleal 

Estem en ple procés de formar
un nou Estat i tenim el repte de
conformar-lo d’acord amb uns
paràmetres que caldria posar
sobre la taula per ser discutits
entre tots aquells que volem un
Estat modern i lluny del que
hem suportat durant tres segles. 

El primer és fàcil: serà una
República. Així ens traurem de
sobre la monarquia borbònica,
cosa que ens alleujarà en gran
mesura. 

El segon és de quina forma
es reparteix el poder territorial.
Si prenem l’exemple de Suïssa,
Alemanya, els EUA i altres pa-
ïsos similars, podríem ser una
República federal de les sis ve-
gueries (Girona, Catalunya cen-
tral, Ponent, Terres de l’Ebre,
Camp de Tarragona i Barcelo-
na amb la seva capital, més la
Val d’Aran). Si volguéssim anar
més enllà com a Suïssa, les
nostres 42 comarques podrien
ser com els cantons. El presi-

dent de la Federació seria rota-
tori cada any entre els presi-
dents de les sis vegueries. Anant
més lluny en el temps, al seu dia
es podria establir la Confede-
ració Catalana (el que actual-
ment es reclama com a Països
Catalans i al que es podria afe-
gir Andorra). Si prenem com a
exemple la Confederació Hel-
vètica, que té una mica més de
territori, amb 26 cantons, però
pràcticament amb la mateixa
població que Catalunya, no
sembla tant de somniar truites. 

Queda clar que en una con-
federació els seus membres
conserven el dret a secessió.
És totalment voluntària i només
cedeixen uns pocs drets sobi-
rans al poder central, com pot
ser l’exèrcit i la diplomàcia ex-
terior. Per cert, Suïssa no ne-
cessita ser de la Unió Europea,
ho soluciona amb un Tractat de
comerç de l’EFTA i sembla que
se’n surt prou bé, no?

@JaumeMoyaM: Contemplant els no-
morts esmolant ullals per devorar Pedro
Sánchez, em ve la temptació de voler
veure'l president de les Espanyes. 

@franceschoms: Veient com va la política
espanyola recordava les crítiques sagnants
que feien a la política catalana... Quina
cura d'humilitat!

@celiacernedas: Discurs més humil del
que és habitual en Donald Trump. Es de-
clara "honorat" d'haver quedat segon al
Caucus d’Iowa. 

Un diari plural

Al Ple de l’Ajuntament de Bada-
lona del passat 22 de desembre es
va aprovar provisionalment la
modificació del PGM per a la re-
ordenació del solar de l’antiga
Jumberca, situat als carrers Pau
Vila, Jacinto Benavente i Pompeu
Fabra, i destinar-lo a equipa-
ments. També la transformació
del parc urbà de la masia de Can
Canyadó i del vial de la carretera
de Mataró.

Amb aquest acord –tots els
grups municipals van votar-hi a fa-
vor– s’avança en l’execució del
PERI de Canyadó aprovat l’any
1985, encara que l’any 1988 va ser
modificat parcialment. 

Han passat, doncs, trenta anys
des que es va aprovar el PERI amb
la participació activa dels veïns. És
curiós com tot el que estava en
mans de la iniciativa privada,
com els habitatges, ja fa temps que
es va construir. Tanmateix, els
equipaments públics encara estan
pendents de fer-ser realitat.

Al solar que ocupava la fàbri-
ca Jumberca, a més d’habitatges,
també hi havia previst reservar-hi
espai per a equipaments i una
zona verda.

Ara, amb aquesta aprovació,
es podrà aconseguir tenir un es-
pai verd i algun dels equipaments
necessaris i previst al PERI.

En concret, al solar que enca-
ra ocupa una part de l’antiga fà-
brica es construiran nous habi-
tatges, una part dels quals seran
protegits, s’hi farà una zona ver-
da i la resta del solar servirà per
completar el nou institut.

Diem “completar” perquè l’e-
difici de la vella escola Lola An-
glada no té l’espai necessari que
un centre de secundària neces-
sita. Així doncs, es rehabilitarà l’e-

difici vell i Badalona conservarà
un bé cultural i patrimonial; a
l’actual pista esportiva es cons-
truirà un nou edifici i el solar de
la Jumberca es destinarà a serveis
esportius i d’esbarjo.

A més, a sota de l’edifici que
es construirà al solar esmentat
tindrem més de 400 metres qua-
drats que serviran per allotjar-hi
un centre de dia i el Casal de la
Gent Gran.

No és la primera vegada que al
Ple de l’Ajuntament es parla de
l’AVV Canyadó i de les comunitats
educatives, promotores de la pro-

posta i defensores de la rehabili-
tació i transformació de l’edifici de
la vella escola en un centre de se-
cundària.

Tanmateix, hem de reconèi-
xer que, no només la voluntat,
sinó també el compromís de
tots els grups municipals per
fer realitat aquest objectiu han
estat constants, clars i transpa-
rents. El mateix regidor d’Urba-
nisme (o com s’anomena ara, de
l’Àmbit de Badalona Habitable),
el senyor Oriol Lladó, en l’es-
mentat Ple va defensar el nou
institut, ja que “la previsió de-
mogràfica justifica la necessitat
de rehabilitar i transformar en
institut l’antic edifici de l’escola”. 

L’acord adoptat també preveu
que la urbanització de tot l’espai
es faci abans de construir l’edifi-
ci d’habitatges. “En tot cas tenim
un límit de quatre anys en el Pla
d’etapes i en els dos primers hi ha
d’haver la urbanització del solar
per evitar que no quedi penjat res
i que quan la Generalitat necessi-
ti el terreny per a l’ampliació de
l’institut no tinguem cap proble-
ma”, va explicar el regidor.

El senyor Ferran Falcó va re-
cordar que (referint-se a ells)
“vam fer la proposta durant l’an-
terior mandat perquè l’escola Lola
Anglada, que quedava buida, po-
gués convertir-se en un institut”.
També va dir que cal treballar tots
plegats per tal que “tot acabi bé”.

No fa gaires dies membres de
la PILA (Plataforma Institut Lola
Anglada) ens vam reunir amb
Marc Vidal, diputat de Catalunya
Sí Que Es Pot, el qual es va fer seva
la reivindicació. Ara a la PILA es-
tem pendents de reunir-nos amb
representants dels altres grups
parlamentaris i buscar el com-
promís majoritari del nostre Par-
lament per aconseguir tenir el
nou institut al més aviat possible.

Mentrestant, algunes associa-
cions de veïns i les comunitats edu-
catives de les escoles Lola Angla-
da i Artur Martorell celebrarem
dissabte dia 6, per segon any con-
secutiu, una rua del Carnestoltes
per recordar a tothom que a la
zona escolar 6 tenim un problema
educatiu greu: no hi ha suficients
places vacants per atendre l’actu-
al demanda. Per això animem tot
el veïnat a participar en la rua. Sor-
tirem a les 17h de la masia de Can
Canyadó i acabarem amb un be-
renar a la plaça del Sol. Junts acon-
seguirem que tot acabi bé. 

per Pedro Jesús Fernández         

4Ha d’acabar bé

A la zona escolar 6

tenim un problema

educatiu greu: no hi ha

suficients places per

atendre la demanda
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@carlosecue: ¿Toda la vida defendiendo
que gobierne el más votado y ahora Rajoy
ni siquiera va a intentar la investidura? Un
giro difícil de explicar.

@Jaumaulet: Diu Pedro Sánchez que farà
tot el possible perquè a Espanya hi hagi un
govern progressista. Per això el PSOE se li
ha tirat a la jugular.

@Oscar-Pinilla: Que Rajoy no pugui fer
govern és culpa del coletas, dels indepen-
dentistes, d’ETA, del guaperes, de l'in-
decís... i del rei!

Un diari obert

Opinió en 140 caràcters

El govern espanyol presumeix d'en-
frontar-se a l'independentisme català no-
més amb les armes de la llei i l'Estat de
dret. Amb aquest esperit, la seva vice-
presidenta va anunciar recentment que
el Gobierno instava el Tribunal Consti-
tucional a anul·lar tots els actes que la
Generalitat realitzi sorgits d'una decla-
ració d'independència. Sostenia que
era lògic, ja que si la declaració va ser
anul·lada en el seu dia per aquest tri-
bunal, les seves conseqüències han de ser
nul·les.

En efecte, és molt d'agrair que el go-
vern espanyol no empri en principi l'e-
xèrcit, la Guardia Civil, la repressió i la
violència, com ha fet tradicionalment
per contrarestar el sobiranisme cata-
là. Que recorri a la justícia i insti els jut-
ges a actuar en el marc de la legalitat
en comptes de procedir a rebentar-la
a canonades segons inveterat procedir
imperial. Només que aquestes decla-
racions i aquest esperit són falsos i un
engany.

Algú podria dir que l'engany, el frau,
consisteix a "judicialitzar" un problema
que no és jurídic sinó polític, és a dir, a
instrumentalitzar els jutges perquè re-
solguin un problema que els polítics no
poden solucionar. Aquesta va ser una
queixa molt freqüent entre especialistes
i estudiosos a començaments del rodatge
de l'Estat de les Autonomies als anys 80,
quan es plantejaven continus recursos
competencials al Tribunal Constitucio-
nal. Fins i tot els magistrats es queixa-
ven que el govern i els partits els uses-
sin com a parapet per ocultar la seva in-
capacitat de resoldre els problemes per
via de negociacions polítiques. Però
això també era, no ja totalment fals i
mentider com les intencions del govern
actual, sinó erroni.

I era erroni llavors i és fals avui, per-
què el TC no és un òrgan judicial ni for-
ma part del Poder Judicial. Dur-hi els pro-
blemes polítics no és "judicialitzar-los".
Això és fals, un estratagema. El TC és un
òrgan polític format per juristes nomenats
políticament i amb una finalitat política.
El seu president actual ocupa aquest
càrrec perquè va ser militant del PP, del
partit del govern. Pel que sabem, subjec-
tivament ho segueix sent, i la seva funció
és resoldre els assumptes en sentit favo-

rable a una part, al PP, que és qui el va po-
sar on és.

O sigui: usar el TC per resoldre un
contenciós polític no és "judicialitzar-lo";
és "polititzar-lo". El fet que la Constitu-
ció situï la jurisdicció constitucional (això
és, la competència per resoldre problemes
constitucionals) en un òrgan 'ad hoc' ano-
menat Tribunal Constitucional, que ve
acompanyat de la parafernàlia lèxica de
la justícia (autos, sentències, providèn-
cies…), no vol dir res. L'invent és una mar-
tingala autorreferencial que no atorga a
les seves decisions cap legitimitat, sinó no-
més una legalitat de part i, per tant, inú-
til. L'exemple més obvi: per sentència del
2010, aquest TC va decidir que els cata-
lans no es podien considerar a si matei-
xos com una "nació". Com que dir aques-
ta bestiesa manca de tot sentit jurídic, es
va haver de fer d'una manera tan com-
plicada que la decisió no és justa ni injusta
sinó, simplement, ridícula, perquè el de
"nació" no és un concepte sinó un senti-
ment, i cap tribunal del món podrà mai
imposar o prendre a ningú un bri de sen-
timent nacional.

Per tant, la decisió del govern, anun-
ciada als quatre vents de no anar per la
via de la pura repressió i d'acudir als tri-
bunals és un engany més, consistent a
utilitzar la repressió disfressada d'acció
judicial, utilitzar els mateixos elements
de violència camuflant-los com a ma-
gistratures que, en realitat, obeeixen les
consignes del govern com podrien fer els
militars o la Guardia Civil.

I això és el que s'ha de destapar com
allò que és, com una superxeria. I fer-ho
amb atenció, perquè pot resultar difícil
explicar-ho a l'estranger on, en princi-
pi, la faula de "judicialitzar" falsament
els problemes polítics pot trobar crèdit
en funció del prestigi que entre gents ci-
vilitzades tenen paraules com "tribunal",
"jutges", "magistrat" o "justícia".

Que quedi clar que no n'hi ha. Es
tracta de referir a un òrgan polític una
decisió política en el sentit favorable als
interessos del govern de torn. Valor
d'aquest procediment a ulls de la justí-
cia, de l'Estat de dret? Zero. Valor per
justificar després un possible recurs a la
violència si el sobiranisme persisteix?
Tot. Aquí és on rau el perill, i això és el
que s'ha de denunciar.

4El TC, ministeri del Gobierno
per Ramón Cotarelo

Sembla, tanmateix, que estem pen-
dents d'Espanya. Potser no hi ha altra al-
ternativa: del govern espanyol i del
Congrés en depèn que tot això de l'au-
todeterminació de Catalunya no sigui
més que una altra cara de la frustració,
un gest impotent que acabi als tribunals,
un plegat de papers que s'impugnen d'u-
na forma o de l'altra, sense descartar que
amb la reforma de la llei del TC que van
aprovar fa uns mesos es pugui enviar la
policia al Parlament i dissoldre els or-
ganismes que es considerin disconfor-
mes als dictats del Sacrosant Tribunal
Constitucional.

La independència té un full de ruta,
teòricament alliberat del que passi o no
passi a Madrid: però la realitat és que de
Madrid depenen encara massa coses.
Les forces independentistes a Madrid in-
tenten condicionar la política d'allà,
perquè saben que en penja fatalment la
política d'aquí. No arriba cap divendres,
així, que no facin a Madrid una reunió
del Consell de Ministres on impugnin,
pledegin, amenacin o persegueixin al-
guna cosa relacionada amb el sobira-
nisme, ara aquesta Comissió Constitu-
cional, la feina de la qual és elaborar un
esborrany de Constitució per a la Re-
pública Catalana.

La formació d'un govern a Madrid no
està sotmesa a terminis, vull dir que po-
dem arribar a la primavera i més enllà
i encara no saber si hi haurà un govern
progressista o conservador; si el PP re-
peteix gràcies a l'abstenció del PSOE o
si el PSOE governa amb Podemos i l'abs-
tenció dels independentistes, els quals
sempre condicionaran qualsevol ajut al
referèndum, com ho haurien de fer els
dels Podemos, almenys si no volen en-
ganyar-nos a tots definitivament. Po-
demos i els seus socis catalans podran
al final abaixar-se els pantalons amb la
proposta —o diluir-la amb alguna fór-
mula buida de contingut—, però la for-
ça de l'independentisme, sigui el de DL
o d'ERC passa per no acceptar res que
no sigui això: un referèndum legal i acor-
dat, i potser fins i tot la retirada de la que-
rella contra Mas i els consellers 'res-
ponsables' del 9-N. Errejón ja ha dit que
si formen govern instarà la sempre 'in-
dependent' fiscalia a fer-ho. Ens agrada
pensar que amb una justícia indepen-
dent del poder executiu estaríem millor,

menys quan de les querelles se'n pot fer
mercadeig polític, etc.

La clau de tot, ara mateix, no la té el
PP, que està sent cada vegada més ar-
raconat, víctima del seu sectarisme, la
seva putrefacta corrupció i la seva cur-
tesa de mires. La nova esquerra dels Po-
demos i les seves mil marques 'confe-
derals' és la que pot aportar la llum que
li falta a tot plegat; serà la prova de foc
que ens mostri que vertaderament són
reformistes i no tan sols una altra forma
d'embolicar la troca (latuerka). Podemos
i els seus companys de viatge poden for-
mar govern a Madrid, i aquí a Catalunya
poden sumar-se al procés constituent —
cosa que portaven al seu programa—, a
canvi que els independentistes de Madrid
els ajudin a fer-se amb el govern d'Es-
panya. Per fer tot això els cal cintura po-
lítica i deixar de banda un sectarisme que
ja els fa assemblar-se massa a aquells que
volen desplaçar. El sectarisme de PP i
PSOE ja és una cosa horrorosa.

Aquesta setmana, Rajoy es queixa-
va que els seus milions de votants que-
darien desatesos amb un pacte 'pro-
gressista', sense pensar en els milions de
catalans que només troben frustració po-
lítica, governi qui governi. A Espanya tot-
hom governa 'per als seus', i als altres que
els bombin... La cultura política espa-
nyola es troba ara forçada a canviar, em-
pesa pel repte que se'ls ha plantejat des
de Catalunya. Podríem esperar que en
un parell de mesos s'abonin a la cultu-
ra del pacte —governar per a tothom,
però de moment és més probable el pai-
satge amb noves eleccions que no l'ar-
ribada de l'entesa.

Si aquesta acabés arribant, però,
només seria per deixar clara una nova
decepció: la d'aquells catalans que en-
cara esperen que Espanya faci un pas i
pacti un nou acord amb Catalunya, si-
gui en forma de referèndum o d'algun
succedani fiscal o aquell ministeri de la
plurinacionalitat, cosa grotesca. Els
pròxims mesos —que seran mesos
llargs— serviran per portar cap a El Pro-
cés tots aquells ingenus que encara cre-
uen que els reis màgics poden repartir
totes les joguines en una sola nit, i por-
tar la igualtat, la prosperitat i la mera-
vella en un món en què sempre s'ha de
triar entre dos mals igualment fastigo-
sos. Ja ho veurem. Salut, etc.

4La troca espanyola
per Melcior Comes
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Sabater vol més agents 
dels Mossos a la ciutat

SEGURETAT4L’alcaldessa, Do-
lors Sabater, ha demanat al di-
rector general dels Mossos d’Es-
quadra, Albert Batlle, que la po-
licia catalana destini més efectius
a la ciutat. A més, Sabater també
ha traslladat a Batlle la petició de
no reduir el nombre d’efectius dels
Mossos durant els mesos d’estiu,
ja que normalment diversos
agents són enviats a altres punts
de la costa catalana amb una alta
afluència turística. En aquest sen-
tit, el govern municipal conside-
ra que Badalona ha de ser consi-
derada zona turística costanera i
beneficiar-se del programa de
costes de la policia catalana.

MÉS COOPERACIÓ
Més enllà del nombre d’efectius,
Sabater i Batlle també s’han em-
plaçat a incrementar la coopera-
ció entre la Guàrdia Urbana i els
Mossos, així com a redefinir les
competències de cada cos policial.

Aquest compromís arriba des-
prés que l’Ajuntament hagi deci-
dit reestructurar el desplegament
de la policia local, ja que, com va
avançar el cap de Seguretat del
consistori, Joaquim Ortilles, a
Línia Nord, el govern municipal
té la intenció que la Guàrdia Ur-
bana s’organitzi per districtes,
amb la voluntat d’”integrar” el cos
al municipi.

POLÈMICA4El Museu de Ba-
dalona ha sortit al pas de les crí-
tiques que el portaveu de Ciuta-
dans a l’Ajuntament de Badalo-
na, Juan Miguel López, va rea-
litzar després de l’acte institu-
cional del 50è aniversari del mu-
seu, celebrat dissabte. López con-
sidera que durant l’acte es van
“criminalitzar i ridiculitzar” els
castellanoparlants. Concreta-
ment, López va mostrar el seu re-
buig al fet que un personatge
“mal educat, autoritari, ignorant
i depreciatiu amb Catalunya” fos
castellanoparlant.

De fet, López va traslladar el
seu descontentament a la direc-
tora del Museu, que va demanar
disculpes a qui s’hagués pogut
sentir ofès.

Ara, la responsable de co-
municació, Esther Espejo, ha
volgut tancar la polèmica. En
declaracions a Línia Nord, Espejo
ha reiterat que l’objectiu de la re-
presentació era “fer broma” i
que “no es pretenia ferir sensibi-
litats”. “El personatge del becari
era despistat, i no per això els
nostres becaris han vist ferida la
seva sensibilitat”, conclou.

Afers Socials | Reunió amb la consellera
La consellera de Treball, Afers Socials i Família, Dolors Bassa, ha visitat per primer

cop la ciutat des que ostenta el càrrec. Bassa es va reunir amb  l’alcaldessa, Dolors
Sabater, en una trobada que va servir per marcar prioritats a la ciutat, com l’acció

contra els desnonaments o l’impuls als plans de foment de l’ocupació.

El Museu respon les crítiques
de C’s pels actes d’aniversari

Primera reacció a les irregularitats
comeses per diverses escoles con-
certades de Badalona. Després
que El Periódico publiqués dife-
rents casos destapats per la Fe-
deració d’Associacions de Mares
i Pares de centres públics de Ba-
dalona (FAMPAS), ara la Fede-
ració catalana, la FAPAC, exigeix
al departament d’Ensenyament el
cessament de la directora general
de Secundària i Batxillerat, Mer-
cè Llobet, recentment nomenada
arran de la confecció del nou Go-
vern de la Generalitat.

Les irregularitats denuncia-
des per FAMPAS afecten les es-
coles Arrels-Esperança, Arrels-
Timbals, Garbí Pere Vergés i Nen
Jesús de Praga i són de diferent ti-
pologia. Des d’augmentar l’alum-
nat per sobre de la ràtio permesa,

generar sol·licituds d’inscripció
falses o crear grups d’alumnes no
reconeguts. Tot plegat per man-
tenir el concert amb la Generalitat,
quan Llobet era la directora dels
Serveis Territorials d’Ensenya-
ment a Barcelona Comarques. 

És per això que ara la FAPAC
en demana la destitució, per “ha-
ver permès i no haver actuat con-
tundentment davant els casos
greus d'irregularitats en la matri-

culació”. D’altra banda, la federa-
ció  demana, amb el suport del Sín-
dic de Greuges, que el departament
supervisi el procés d’admissió d’a-
lumnes per al pròxim curs.

A més, la FAPAC considera
que les irregularitats han supo-
sat un “greuge” per a l’escola
pública i exigeix que per al curs
2016-2017 no es tanquin grups
de centres públics fins a conèixer
la demanda existent.  

La junta de la FAPAC reunida, en una imatge d’arxiu. Foto: FAPAC

Demanda de cessament per les
trampes a escoles concertades
» La FAPAC exigeix al departament d’Ensenyament la destitució 
de la directora general de Secundària i Batxillerat, Mercè Llobet

Es presenta a la ciutadania 
el projecte del canal del port

URBANISME4Nou pas en el pro-
jecte del canal del port i de trans-
formació del Gorg. Dimarts el
govern municipal va realitzar una
audiència pública per fer el primer
traspàs d’informació a la ciuta-
dania. Una sessió en què l’execu-
tiu de Sabater va assegurar que
consensuaria amb la ciutadania
els equipaments públics que s’es-
tabliran al barri.

A més, el govern també va ga-
rantir que “lluitaria” per aconse-

guir l’extensió del tramvia fins a
la zona i que treballaria per evitar
que el projecte esdevingués un
“obstacle” per al desenvolupa-
ment del passeig marítim.

El pròxim 27 de febrer l’A-
juntament ha convocat una jor-
nada de debat sobre el projecte
amb veïns i entitats del barri.

D’altra banda, el govern es-
pera que el gruix de l’obra estigui
construït entre finals de l’any
2018 i principis del 2019.

Redacció
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El Carnestoltes vol fer créixer 
la participació de l’any passat
TRADICIÓ4Dissabte Badalona
viurà l’acte central del seu Car-
naval amb la celebració de la
34ena edició de la Rua de Car-
nestoltes. El barri de Llefià tor-
narà a acollir la festa i la disbauxa
a partir de les cinc de la tarda,
quan les comparses iniciaran el
seu recorregut, que començarà al
carrer de Pérez Galdós i acaba-
rà a la Plaça Trafalgar. Entremig,
passarà per la Ronda de Sant An-
toni de Llefià, l’avinguda del
Doctor Bassols i l’avinguda del
Marquès de Sant Mori.

Un dels principals reptes
que es marquen la Comissió de
festes de Badalona i la Comissió
de Cultura de Llefià és aug-
mentar la participació registra-
da a la rua de l’any passat, en la
qual van prendre part 60 com-

parses, i han fet una crida a la
ciutadania perquè aquesta s’in-
volucri en la festa.

Entre els participants de les
comparses hi haurà entitats veï-
nals, grups de gent gran, diver-
ses Associacions de Pares i Ma-
res, entitats juvenils, entitats
solidàries, coordinadores d’en-
titats, grups d’amics i familiars,
entre d’altres. A més, les com-
parses es dividiran en les cate-
gories d’adults, infantils, indivi-
dual o parella. En cadascuna
de les categories, el jurat escollirà
la comparsa més animada, la
més original i la més treballada.
Hi haurà un guanyador final
que rebrà la tradicional escultura
de la màscara de Carnestoltes,
que ostentarà fins a la rua de
l’any que ve.

Els veïns de Bufalà i Morera te-
nen com a objectiu prioritari la
rehabilitació de l’espai del Torrent
de la Font, limítrof entre els dos
barris i que actualment es troba
en un estat de degradació avan-
çat. Diumenge una cinquantena
de veïns van escenificar la seva re-
clamació mitjançant una acció a
la zona, convocada per les Asso-
ciacions de Pares i Mares de les
escoles i instituts del barri, les as-
sociacions de veïns i altres enti-
tats, durant la qual van realitzar
tasques de neteja. “L’objectiu era
evidenciar la deixadesa que pateix
la zona”, explica la presidenta de
l’AVV de Bufalà, Lídia Soler.

L’acció de diumenge va tenir
el suport d’un tècnic de Medi Am-
bient de l’Ajuntament i, de fet, el
govern municipal s’ha compro-
mès a treballar per dignificar el
Torrent de la Font. En aquest
sentit, l’objectiu és convertir la
zona en un parc urbà que exer-
ceixi de connector entre Morera
i Bufalà. “Hem començat a dis-
senyar un procés participatiu
per definir el futur de l’emplaça-
ment”, assegura el regidor del dis-

tricte, Francesc Ribot. Un dels
possibles finals per a aquest pro-
cés és que l’Àrea Metropolitana
de Barcelona es faci càrrec del fu-
tur parc urbà, segons afirma Ri-
bot. Per ara, el projecte es troba
en la seva fase inicial i es preveu
que al març se celebri la prime-
ra reunió formal entre el consis-
tori i els veïns del districte.

D’altra banda, veïns i Ajun-
tament coincideixen a assenyalar
que les obres previstes per al la-
teral de la C-31 serien un moment
propici per executar els treballs de
rehabilitació de la zona.

EQUIPAMENTS
Més enllà d’un hipotètic parc
urbà, els veïns també volen que
l’Ajuntament inverteixi en equi-
paments al Torrent de la Font, es-
pecialment de tipus esportiu,
així com en l’establiment d’un ca-
rril bici.

Paral·lelament al disseny del
procés participatiu, les associa-
cions del barri avancen que en les
pròximes setmanes es repetiran
mobilitzacions com la de diu-
menge. “Volem conscienciar la
gent. L’altre dia érem 50, però al
barri som milers”, conclou Soler.

Imatge de l’acció de diumenge passat. Foto: AVV Bufalà

Els veïns reclamen rehabilitar 
i equipar el Torrent de la Font
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La Comissió 27 de gener
celebra el seu quinzè aniversari

SOCIETAT4La Comissió Antifei-
xista 27 de gener ha celebrat el seu
quinzè aniversari i ho ha fet amb
la manifestació que cada 27 de ge-
ner recorre els carrers de la ciutat
des de fa quinze anys. Aquest va
ser el dia de 1939 en què les tro-
pes franquistes van entrar al mu-
nicipi, i des del 2001 la data es
commemora amb una marxa que
compta amb la participació d’as-
sociacions, veïns i representants
polítics colomencs. 

Enguany la comissió es mos-
tra satisfeta de l’afluència regis-
trada a la manifestació. “Va venir
molta gent i sobretot estem satis-
fets amb la nombrosa presència

d’entitats”, explica el membre de
la comissió, Julián Martínez.

Martínez recorda perfecta-
ment el dia en què va néixer la
comissió. Va ser el 27 de gener
del 2001, quan es va organitzar
una manifestació de rebuig a una
concentració convocada per la
feixista Asociación Juvenil Es-
pañola. “Des de llavors comba-
tem el feixisme i lluitem per la
justícia social”, afirma Martí-
nez, que assenyala com una de
les seves victòries principals la
desaparició del partit xenòfob
Plataforma per Catalunya de
l’Ajuntament. “PxC ja és història
a la nostra ciutat”, conclou.

La PAH insisteix en l’augment
de lloguers fraudulents

HABITATGE4El desnonament
aturat aquesta setmana al carrer
Joan Ubach ha tornat a posar so-
bre la taula una problemàtica
que la PAH ja va denunciar me-
sos enrere a Línia Nord: l’aug-
ment d’estafes en els contractes
de lloguer a la ciutat.

En aquest cas, la parella que
vivia a l’immoble, conjuntament
amb els seus cinc fills, havia
firmat un suposat contracte d’a-
rrendament amb una persona
que no era propietària del pis.
Després de dos anys d’estar-hi
vivint, el BBVA, propietari de

l’immoble, va enviar-los el pri-
mer requeriment de llançament.
El pis ara és en mans d’un fons
inversor, tot i que l’interlocutor
amb la família continua sent el
banc, que ha sol·licitat als jutjats
un ajornament de tres mesos del
desnonament.

“Cada setmana vénen més
persones a la nostra assemblea
exposant casos com aquest”, as-
segura Puri Obregón, portaveu
de la PAH, que espera que els
Serveis Socials de l’Ajuntament
puguin oferir un habitatge al-
ternatiu a la família.

Festes | Torna el Carnestoltes
Aquest cap de setmana Santa Coloma tornarà a acollir el Carnestoltes. Obrirà el foc
la tradicional rua, que sortirà de la plaça del Rellotge i finalitzarà el seu recorregut a

la plaça de la Vila, on s’entregaran els premis a les millors comparses. D’altra ban-
da, diumenge al migdia s’organitzarà un espectacle d’animació a la plaça de la Vila. 

L’Hospital de l’Esperit Sant ha sor-
tit al pas de les declaracions que
l’alcaldessa, Núria Parlon, va fer la
setmana passada sobre el servei de
salut públic d’assistències de la ciu-
tat en una carta al nou conseller de
Salut, Toni Comín.

Després que la batllessa qua-
lifiqués les llistes d’espera de
l’hospital com “les més llargues de
Catalunya”, la direcció del centre
hospitalari ho ha negat rotunda-
ment a través d’un comunicat.
Això sí, sense fer referència explí-
cita a Parlon. La direcció afirma
que, efectivament, les dades re-
gistrades el juny mostraven com
les llistes d’espera no assolien els
temps de garantia corresponents,
però assegura que aquest fet ja s’ha
corregit el desembre. Tot i que les
dades que demostrarien aquest ex-

trem encara no han estat publi-
cades pel departament de Salut, la
direcció avança que la nova reali-
tat “refuta alarmismes, ja siguin in-
teressats o de bona fe”.

D’altra banda, la secció sindi-
cal també ha volgut respondre
Parlon i assegura que l’alcaldessa,
i la resta de grups municipals, han
pecat de “precipitació” a l’hora de
plantejar les seves demandes.
“S’haurien hagut d’informar ri-
gorosament abans de donar vali-
desa absoluta a unes dades del

mes de juny”, considera Ángel
Gallardo, membre de la secció.

Per la seva banda, Parlon man-
té la seva postura i assegura que
“els ciutadans estan rebent pitjors
serveis sanitaris”. “L’hospital no
s’ha de posar a la defensiva”, afe-
geix la batllessa, que elogia la tas-
ca dels professionals del centre i
anuncia que Comín li ha confirmat
per vies informals que, en una data
encara per determinar, visitarà la
ciutat, tal com li demanava l’al-
caldessa a la carta.

L’Hospital fa una crida a la calma. Foto Google Maps

L’Esperit Sant nega que les seves
llistes d’espera siguin “alarmants”
» L’hospital contradiu les declaracions de Parlon i assegura que no 
hi ha cap prova diagnòstica que superi els límits marcats per llei

L’Ajuntament reclama
inversions a Ensenyament

EDUCACIÓ4El govern municipal
ha reclamat l’atenció del depar-
tament d’Ensenyament de la Ge-
neralitat per expressar la seva
“preocupació” per l’estat d’alguns
centres educatius públics a la
ciutat i demanar inversions a l’e-
xecutiu català. En una carta adre-
çada a la consellera Meritxell
Ruiz, l’alcaldessa, Núria Parlon,
recorda que l’Ajuntament ha in-
vertit 31 milions d’euros a diver-
sos centres des del 2010. “No es-

tem en condicions de mantenir
aquesta despesa, perquè va en de-
triment de la inversió en altres po-
lítiques socials”.

Per la seva banda, fonts del de-
partament han afirmat a Línia
Nord que des del 2010 la Gene-
ralitat ha realitzat les inversions
necessàries als centres colomencs,
sempre que ho han requerit les
necessitats d’escolarització i se-
guretat i en funció de la “dispo-
nibilitat pressupostària”.

Redacció
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Mà estesa de l’oposició als
pressupostos del govern local
POLÍTICA4La majoria de grups
de l’oposició han fet un vot de
confiança al govern municipal
amb l’aprovació inicial dels pres-
supostos per al 2016. En el Ple ce-
lebrat dilluns, Ciutadans, Sant
Adrià en Comú, ICV, ERC i CDC
van votar a favor de la proposta
de comptes municipals de l’exe-
cutiu, mentre que només el PP
(va votar-hi en contra) i MES (es
va abstenir) van decidir no donar-
hi suport.

El pressupost preveu uns in-
gressos de 38,6 milions d’euros i
una despesa de 39,7. Per tant, en
cas de complir-se les previsions,
l’Ajuntament finalitzaria l’any
amb un superàvit de 750.000 eu-
ros. Els comptes registren un
augment de la partida destinada
a l’atenció a la infància i l’ado-
lescència i a la promoció de l’o-
cupació.

Durant el Ple d’aprovació de
pressupostos, celebrat dilluns,
els diferents grups de l’oposició
van coincidir a l’hora d’assenya-
lar les actuacions que el govern ha
de prioritzar, com la recuperació

de la Rambleta, el replantejament
d’empreses públiques com EU-
SABSA o la reforma del polies-
portiu Ricart. A més, ICV ha de-
manat que l’Ajuntament gestio-
ni directament l’Escola de Músi-
ca i Sant Adrià en Comú ha pro-
posat reclamar el deute de 2,8 mi-
lions d’euros que la Generalitat té
amb l’Ajuntament en el marc de
la Llei de Barris.

Durant el seu torn de parau-
la, MES va justificar la seva abs-
tenció amb l’argument que els
pressupostos no definien la do-
tació econòmica exacta per a la
reforma de Can Rigalt o a la re-
cuperació de la Rambleta. En el
cas del PP, un dels principals mo-
tius que el grup va exposar per vo-
tar-hi en contra és que la despe-
sa en sous de treballadors muni-
cipals sigui de 15 milions d’euros.

D’altra banda, els veïns po-
dran decidir la destinació d’una
petita part dels pressupostos mu-
nicipals. Concretament, els adria-
nencs establiran a quines parti-
des destinen 82.300 euros a tra-
vés d’un procés participatiu.

Ingressa a presó el presumpte
lladre de la Sida del metro

DETENCIÓ4Els Mossos d’Es-
quadra van detenir el 21 de ge-
ner a Sant Adrià el presumpte
autor de tres robatoris amb in-
timidació a usuaris del metro, tal
com ha informat aquesta set-
mana la policia catalana. El de-
tingut és un home de 46 anys i
nacionalitat espanyola, que ja ha
ingressat a presó, després de
ser posat a disposició del Jutjat
d'Instrucció en funcions de guàr-
dia de Badalona.

El presumpte autor dels ro-
batoris hauria comès tres atra-
caments a usuaris del metro

per robar-los diners en metàl·lic,
durant els mesos d’octubre i
novembre del 2015. El mètode
que utilitzava el presumpte lla-
dre consistia a amenaçar amb
contagiar el virus de la Sida a les
seves víctimes per aconseguir
sostreure'ls el màxim de diners.

Finalment, la investigació
del Grup de Delinqüència Ur-
bana de la comissaria de Sant
Martí i de la Unitat d'Investiga-
ció de l'Àrea de Seguretat del
Transport Metropolità ha acabat
amb la identificació, localització
i detenció del presumpte lladre.

La FECAC farà finalment la
Feria de Abril al Parc del Fòrum
SOCIETAT4S’ha acabat la incer-
tesa. Finalment, la Federació
d’Entitats Culturals Andaluses de
Catalunya (FECAC) serà l’orga-
nitzadora de l’edició d’enguany
de la Feria de Abril de Catalun-
ya al Parc del Fòrum, després
d’haver guanyat el concurs d’ad-
judicació convocat per l’Ajunta-
ment de Barcelona.

Precisament, el concurs havia
estat motiu de discòrdia entre la
federació i el consistori barcelo-

ní, ja que era la primera vegada
que la gestió no s’adjudicava de
forma directa, i la FECAC va
amenaçar d’organitzar la fira a un
altre emplaçament. Un extrem
que, en cas d’haver-se complert,
hauria perjudicat Sant Adrià,
segons va assegurar l’alcalde,
Joan Callau, en declaracions a Lí-
nia Nord. “Aquest fet suposaria
conseqüències negatives per la vi-
sibilització del nostre munici-
pi”, argumentava.

Exposició | Stop Accidents
Fins a l’1 de març, el Casal de Gent Gran de Sant Adrià Centre acollirà l’exposició

d’imatges Stop Accidents, que pretén utilitzar la fotografia com a eina de prevenció
d’accidents de trànsit. La mostra recull imatges en què apareixen diversos 

exemples quotidians d’infraccions o conductes de risc a la carretera. 

Que la situació a La Mina és es-
pecialment delicada aquests dies
ho denota el fet que cap dels
veïns que normalment ho fan vo-
len parlar públicament del que
està passant. La por és a peu de
carrer i, quan cau el sol, el barri
és un desert. I més després que
centenars de persones –alguns
parlen de més de 200 famílies–
hagin marxat lluny de casa seva
per por a represàlies. 

La mort d’un jove d’un clan
gitano presumptament a mans
d’un membre d’un altre clan
també d’ètnia gitana en un local
del Port Olímpic de Barcelona el
passat 23 de gener ha estès l’om-
bra de la venjança en un barri on
ara hi regna el mutisme. Ni la de-
tenció del presumpte assassí per
part de la policia basca quan ja

havia arribat a Bilbao fugint de
les represàlies ni l’augment de la
presència policial a la zona –que
en els últims dies ha presenciat
també una altra macroredada
contra la droga–, no han servit
per contribuir a fer tornar la
calma a La Mina i als barris ba-
dalonins propers de Sant Roc i
Artigues, on residien moltes de
les famílies que han fugit.

Segons ha pogut saber Línia
Nord, quan la tensió es refre-
di –cosa que vol tothom i per

això ningú en parla–,  les per-
sones més grans dels dos clans,
els patriarques, i potser amb la
mediació d’alguna entitat, ne-
gociaran per decidir qui podrà
tornar i qui no al barri. Tot això,
òbviament, sense cap intromis-
sió indesitjada, ni molt menys de
la policia. Així ho estableix la
seva pròpia llei.

Sigui com sigui, i mentre la
solució –interna o externa– no
arriba, al barri li esperen dies
convulsos. Una vegada més.

Aquests dies, quan cau el sol el barri és un desert. Foto: Arxiu

Por i fugida massiva a La Mina: 
les conseqüències d’un assassinat
» Centenars de persones marxen després de la mort d’un noi d’un
clan gitano presumptament a mans d’un membre d’un altre clan

Redacció
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El Ple de dimarts passat va tenir
un fort vessant social, ja que es
van aprovar dues mocions que
feien referència a la igualtat en-
tre els ciutadans i a la lluita con-
tra la pobresa infantil. 

Pel que fa a la moció sobre la
igualtat, el text de la proposta feia
referència a la situació política
actual, la qual necessita “nous
consensos polítics” per impulsar
solucions als “greus problemes
socials i econòmics” dels ciuta-
dans. La mesura, votada per
tots els grups municipals ex-
cepte Convergència –que va
mostrar el seu desacord amb el
punt del text on es criticaven els
impagaments de la Generalitat
als ajuntaments– demana suport
als governs català i espanyol per
lluitar contra l’atur i per unes
condicions laborals “dignes”,
treballar perquè “cap família es-

tigui sense llar”–mitjançant pro-
grames d’acompanyament a fa-
mílies desnonades–, combatre la
pobresa i garantir els submi-
nistraments de l’aigua, la llum i
el gas, entre altres. 

Per altra banda, la CUP va
presentar un prec on es demana
a l’Ajuntament la creació d’una
taula de treball per “elaborar
un full de ruta a curt, mitjà i llarg
termini que permeti, des de Tia-

na, eradicar les desigualtats”.
Seguint en la lluita contra les des-
igualtats, el passat Ple també va
aprovar una moció –aquest cop
votada per unanimitat– en con-
tra de la pobresa infantil. D’a-
questa manera, Tiana “reafirma
el seu compromís per prevenir”
aquest fenomen i decideix aug-
mentar el pressupost per a les
beques –no només les de men-
jador– adreçades als més petits. 

El Ple aprova augmentar el pressupost per a beques menjador. Foto: Arxiu

La igualtat i la pobresa infantil
centren el Ple del mes de febrer
Redacció
TIANA

Tiana
Seminari | El Pavelló Municipal acull un taller d’autodefensa
Un bolígraf, un llibre o un joc de claus són objectes que, a priori, no haurien de servir
per defensar-se si algú intenta atacar-nos. No obstant això, aquest diumenge al matí el
Pavelló Municipal serà l’escenari d’una jornada pràctica en la qual s’ensenyaran unes
nocions bàsiques d’autofensa amb objectes que fem servir en el nostre dia a dia. 

Identificar i esterilitzar 
les mascotes, més assequible
ANIMALS4Durant els pròxims
mesos, els montgatins gaudi-
ran d’un preu més avantatjós si
volen esterilitzar els seus animals
de companyia.

A principis d’aquesta setma-
na va començar la cinquena edi-
ció de la campanya Sóc respon-
sable, que també vol conscien-
ciar la població sobre la neces-
sitat de tenir identificades les
mascotes.

Per això, des del passat 1 de
febrer i fins al dia 30 d’abril, to-

thom podrà gaudir de condicions
especials en la col·locació de
xips i en l’esterilització dels ani-
mals domèstics.

La Fundació per a l’Assesso-
rament i l’Acció en Defensa dels
Animals (FAADA), l’organització
que impulsa aquesta iniciativa,
assegura que cada any més de
30.000 animals són abando-
nats al nostre país. La majoria
d’aquests no estan ni identificats
ni esterilitzats, fet que dificulta
la seva recuperació.

Xerrada | L’alimentació, clau en el futur dels més petits
La nutricionista Sandra Parcerisa, que col·labora amb la farmàcia Cirici, oferirà una

conferència anomenada L’alimentació d’avui dels infants, la salut de l’endemà, en
la qual compartirà amb les famílies de l’escola bressol Els Montgatets totes les claus

perquè sàpiguen quina mena d’aliments convenen més en la dieta dels seus fills.

La vila rep un guardó per 
la seva gestió dels residus

SOSTENIBILITAT4Les iniciatives
que Tiana ha impulsat per cons-
cienciar la ciutadania sobre la-
necessitat de cuidar el medi am-
bient han fet que la vila guanyi
un premi. La campanya Súper
recicladors, que va impulsar el
consistori, ha estat el mèrit prin-
cipal que ha fet el municipi.

El guardó que ha guanyat
Tiana reconeix la bona feina en
la gestió de residus dels Premios
Ciudad Sostenible que per dot-
zè any consecutiu lliura la Fun-

dación Fórum Ambiental amb el
suport del ministeri d’Agricul-
tura, Alimentació i Medi Am-
bient.

L’alcaldessa de la ciutat, Es-
ter Pujol, va ser ahir a la nit a
Madrid, on va recollir el premi
de mans de la ministra Isabel
García Tejerina. 

Les altres localitats que tam-
bé van ser a la capital espanyo-
la recollint premis van ser Be-
naquasil, Noain Vall d’Elorz,
Mutxamel i Sant Just Desvern.

Un petit incendi al Casino
encén totes les alarmes

SUCCESSOS4 Ensurt al poble.
Diumenge passat es va produir
un incendi al Casino que es va po-
der veure des de tot el municipi.
El foc va començar a unes bosses
d’escombraries i es va propagar
cap a unes bombones de butà,
que van acabar esclatant. 

Tot i l’aparatós l’incident,
des de l’Ajuntament es va asse-

gurar el mateix diumenge que
tot havia quedat “en un ensurt”
i que només s’havia cremat un
pi. A més, el consistori va afir-
mar que no hi va haver cap
dany personal ni material.  

Fins al lloc de l’incendi s’hi
van traslladar tres dotacions de
bombers, ambulàncies i diversos
cotxes de la policia local.

El cap de setmana més esboja-
rrat de l’any ja és a tocar. Demà
passat l’alegria s’apoderarà de la
ciutat, que tornarà a viure dos
dies de festa i bogeria: el Car-
nestoltes ja és aquí.

El primer acte de la festa
serà el Ball de Geps, que se ce-
lebrarà dissabte a partir de les
nou de la nit. La plaça de Sant
Joan tornarà a omplir-se de
gom a gom amb les disfresses
més inversemblants, sempre
amb el requisit que amaguin la
identitat de cada persona. L’As-
sociació de Veïns del Barri Antic
i Montsolís s’encarregarà de l’or-
ganització d’aquest acte, que es
remunta a principis del segle
XX i que només es va aturar du-
rant la Guerra Civil espanyola i
els primers anys de la dictadura.

L’endemà diumenge l’acti-
vitat a la vila s’aturarà i tothom
es deixarà anar per passar-ho
d’allò més bé. Com és habitual,
la cercavila, que enguany orga-
nitzen les associacions de pares
i mares d’alumnes de l’Escola
Marina i de l’Escola Salvador Es-
priu, s’encarregarà de donar el
tret de sortida a la jornada fes-

tiva. L’escola Marina serà el
punt de sortida d’aquesta acti-
vitat, que recorrerà part del mu-
nicipi fins a arribar al parc del
Tramvia, on el grup Coloraines
s’encarregarà de l’animació. 

Per cloure la festa, durant la
tarda es lliuraran els premis a la
millor disfressa d’adult, de nen
i el guardó a la millor comparsa.

La ciutat viurà el seus dies més esbojarrats. Foto: Ajuntament

Montgat es prepara per al cap
de setmana de Carnestoltes

Redacció
MONTGAT
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TRANSPORT4L’alcaldessa de
Barcelona, Ada Colau, va confir-
mar el passat 21 de gener durant
la sessió plenària del Pacte per la
Mobilitat que, “si no hi ha cap en-
trebanc”, està previst que les
obres per enllaçar el tramvia a tra-
vés de l’avinguda Diagonal co-
mencin l’any que ve.

Aquestes declaracions, però,
van quedar parcialment matisa-
des divendres passat quan Colau,
durant el Ple Municipal, va asse-

gurar que ella no havia dit que les
obres per unir el tramvia co-
mençarien el 2017 i va voler dei-
xar clar que havia “expressat la vo-
luntat” que les obres comencin al
llarg de l’any vinent.

La unió del Trambaix i el
Trambesòs per la Diagonal su-
posaria la connexió del Barcelo-
nès Nord amb el Baix Llobregat
i amb la part oest de Barcelona, ja
que ara l’enllaç amb la capital ca-
talana només arriba a les Glòries.

La presentació fa pocs dies del nou
campus Diagonal-Besòs de la Uni-
versitat Politècnica de Catalunya
(UPC) ha posat de nou sobre la
taula les expectatives que els ajun-
taments de la comarca tenen di-
positades en el desenvolupament
de projectes educatius en comú. I
és que el nou centre, dedicat a  l’en-
ginyeria i que combinarà docèn-
cia i recerca, completa l’anomenat
“triangle del coneixement” del
Barcelonès Nord, conjuntament
amb el Campus Germans Trias i
Pujol de la UAB a Badalona i el
Campus d’Alimentació de Torri-
bera que la UB té a Santa Coloma
de Gramenet.

IMPULS MUNICIPAL
En aquest sentit, l’alcalde de Sant
Adrià, Joan Callau, considera que

els consistoris han de generar
l’impuls per tirar endavant els
projectes conjunts. “Podem ge-
nerar sortides formatives per als
joves a diferents nivells”, considera
Callau, que assegura que, per ara,
la predisposició dels Ajuntaments
és bona.

Per la seva banda, la regidora
d’Educació de Badalona, Laia Sa-
bater, creu que el nou centre pot
promocionar la comarca. “Pot

ajudar a territorialitzar una ofer-
ta formativa al Barcelonès Nord,
més enllà de l’existent a Barcelo-
na”, afegeix.

Però més enllà de la realitat
educativa, el nou campus de la
UPC podria suposar un impuls en
altres àmbits. “Hem d’aprofitar l’o-
portunitat per dissenyar una es-
tratègia conjunta de desenvolu-
pament econòmic de l’eix del Be-
sòs”, reclama.

El recinte acollirà 3.500 alumnes a partir del setembre. Foto: Twitter

El campus de la UPC completa 
el “triangle del coneixement”

Redacció
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Colau té la “voluntat” d’iniciar
la unió del tramvia l’any que ve

Cultura | La disbauxa del Carnaval, a la Xarxa de Biblioteques
Ja ha començat el compte enrere per al Carnaval, i per això, la Xarxa de Biblioteques Muni-
cipals de la Diputació de Barcelona ha preparat un especial amb quinze propostes per viure

aquesta festa on la gresca i el color estan assegurats. Aquest especial permetrà als usuaris
conèixer els carnavals més peculiars del món o les rues que passen més a prop de casa.

El Carnestoltes ja ha arribat i,
com cada any, la festa i la dis-
bauxa envaeix els carrers i places
dels municipis. Moltes d’aques-
tes activitats estaran organitza-
des pels comerciants de la co-
marca, que enguany tornen a
apostar fort per una festa que fa
sortir al carrer grans i petits. 

En el cas de Badalona, desta-
ca el tradicional concurs de dis-
fresses que organitza l’Associació
de comerciants de la Salut, que
tindrà lloc dissabte a la tarda. En-
guany, la principal novetat d’a-
quest certamen és la reedició del
concurs de disfresses de masco-
tes, que ja es va celebrar  l’any
passat i que, segons recorden els
botiguers, “va agradar molt als as-
sistents”. També hi haurà mo-
dalitats per parelles i individual.

Per la seva banda, els comer-
ciants de Santa Coloma no seran

menys i també han preparat di-
versos actes. Per exemple, avui  a
les cinc de la tarda el Fondo Co-
merç tornarà a celebrar el seu con-
curs de truites al Mercat del Fon-
do, un certamen consolidat on pot
participar tothom que hi porti una
truita feta de casa. Un jurat format
per cuiners de comerços associats
decidirà a qui s’entregaran els
tres premis de 100, 50 i 25 euros
en vals de compra per bescanviar
al mateix mercat. I dimecres vi-
nent Fondo Comerç es lamenta-

rà de la fi de la gresca lliurant un
parell de sardines i un tros de pa
als clients que mostrin tiquets per
compres fetes a les botigues as-
sociades.

A Santa Coloma també hi
haurà dues activitats més demà a
la tarda. Els comerciants del ca-
rrer Sant Jeroni celebraran un
concurs infantil de disfresses,
amb més de 200 participants,
mentre que els de Singuerlín or-
ganitzen una gimcana a les seves
botigues per a clients disfressats.

Concursos i gimcanes dels
botiguers per al Carnestoltes

Redacció
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Badalona | Exposició sobre roba antiga al Màgic
El centre comercial Màgic vol explicar als seus visitants com era la moda de finals 
del segle XIX i principis del XX. Per això, el passat 23 de gener va posar en marxa una 
exposició que repassarà les principals tendències de roba d’aquella època, incloent-hi 
vestits i peces autèntiques d’aquell període. La mostra estarà oberta fins al 12 de febrer. 

Crítiques dels comerciants a la
consulta sobre el pressupost 

BADALONA4Després de tot
l’enrenou generat el desembre
pels llums de Nadal, una polè-
mica que va acompanyar el final
d’any a Badalona, ara els bada-
lonins han decidit que la con-
tractació de l’enllumenat nada-
lenc per a les zones comercials no
és una prioritat. Així va quedar
palès al procés participatiu per
decidir a què dedicar una part del
pressupost municipal –500.000
euros–, que va posar en marxa el
consistori a mitjans de gener i del
qual es van conèixer els resultats
fa uns dies: la qüestió dels llums
va finalitzar en la darrera posi-
ció –de set que n’hi havia–, amb
una nota d’1,17 sobre 5. 

Davant d’això, des de la Fe-
deració d’Associacions de Co-
merciants de Badalona s’ha cri-
ticat el plantejament de la pre-

gunta sobre l’enllumenat, la qual
era “contractació de llums de
Nadal a les zones comercials”. 

El president de la federació,
Joaquín Nocete, ha reconegut a
Línia Nord que “és normal” que
qualsevol activitat relacionada
amb alguna emergència so-
cial –com ara el fons que es de-
dicarà a l’Oficina Local de l’E-
nergia, segons el procés partici-
patiu– “passi per davant d’altres
qüestions com els llums”. Tan-
mateix, Nocete recorda que do-
nar ajudes per col·locar l’enllu-
menat nadalenc “descarrega eco-
nòmicament els eixos” perquè, de
retruc, puguin dedicar més re-
cursos a fer activitats culturals
“per millorar els barris”, una
qüestió, destaca Nocete, que és
“molt important per a la ciutat”
i que no recollia la pregunta.

Fondo Comerç celebra avui el seu concurs de truites. Foto: FC
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Vostè va dir fa ja unes set-
manes que havíem viscut
“la millor campanya de

Nadal des del 2007”. Creu que el
balanç de les rebaixes serà igual
de bo?
En el cas de les rebaixes, el balanç
serà més aviat justet. Aniran igual
que l’any passat o potser una mica
millor i, en tot cas, dependrà de cada
sector en concret. Perquè les grans
franquícies ja tornen a anar com una
moto però al botiguer de barri li està
costant molt més.

La previsió de la Confederació és
que es facturaran uns 850 milions
d’euros. Anem pel bon camí?
Sí. Crec que arribarem a aquestes xi-
fres. El problema, repeteixo, és la
seva distribució. Per exemple, en el
sector de la moda han aparegut ca-
denes i franquícies monomarca
que han fet molt mal a les petites
botigues multimarca, que ara venen
menys que fa 20 anys. I si al final el
nostre petit comerç perd presència,
els carrers comercials corren el pe-
rill de clonificar-se i veure devaluats
els seus atractius.

Això ja està passant a moltes zo-
nes...
Malauradament sí. I si les botigues
de barri queden relegades per les
grans franquícies i cadenes, ales-
hores tindrem problemes en la lí-
nia del que li comentava anterior-
ment.

No tot són males notícies. Vostè
mateix ho deia: hem tingut un
bon Nadal.
Sí, alguns ja han sortit del túnel, però
altres no. El tren del comerç enca-
ra no ha agafat velocitat i tots els va-
gons no són iguals. Per això, els que
van al davant tenen una situació mi-
llor, mentre que els del darrere en-
cara estan sortint del túnel. Amb tot,

ara hem d’aconseguir que tothom
en pugui sortir i agafar velocitat.

Molts dels que van en els últims va-
gons d’aquest tren consideren
que les rebaixes han quedat ob-
soletes, perquè moltes marques
fan descomptes durant tot l’any.
Cal reformular-les?
És un debat intern, cert. Però el sec-
tor de la moda –perquè, al cap i a la
fi, les rebaixes es fan sobretot a la
moda–sempre ha intentat regular
la campanya per poder captar el
consumidor en dates molt arrelades
en l’imaginari col·lectiu. Tothom
sap que després de Reis i a l’1 de ju-
liol comencen les rebaixes. Que hi
ha promocions i ofertes abans?
Això sempre ha passat, però la gent
feia la despesa grossa a partir de l’i-
nici de les rebaixes. Si ara això des-
apareix, perquè el Tribunal Consti-

tucional ha suspès la llei catalana
d’horaris, haurem d’intentar auto-
regular-nos. El Black Friday, per
exemple, no es va fer a partir d’una
normativa. Doncs amb les rebaixes
igual, hem d’intentar sostenir que
comencen l’endemà de Reis. 

Encara que no hi hagi una regu-
lació explícita?
Ens toca fer-ho, fins i tot de cara als
nostres clients. No necessitem que
hi hagi una llei. Que hi haurà com-
petidors que avançaran els des-
comptes? Sí, però el que hem de fer
és fidelitzar el client perquè valori el
producte que li estàs oferint. Un pro-
ducte que, en el nostre cas, té un
preu rebaixat però que no ha estat
fabricat expressament per a la cam-
panya, com sí que fan altres.

La recent creació de la seva tar-
geta Compradors pel paíspot ser
una manera de fidelitzar la clien-
tela. Com l’estan rebent els co-
merciants?
Estem en una fase de compromisos
perquè la targeta es pugui posar en
marxa d’aquí a un parell de mesos.
El nostre calendari s’ha endarrerit
justament per l’èxit de la iniciativa.
Barcelona, Tarragona, Badalona,
Vic... són territoris on hi ha com-
promisos perquè la targeta entri en
funcionament. Serà l’eina més po-
tent que mai hem ofert als comer-
ciants catalans. És jugar la Cham-
pions League del màrqueting co-
mercial. 

Tant?
Bé, és un sistema que permet que
cada botiga, individualment, pugui
fidelitzar els seus clients i s’empor-
ti el seu propi benefici. Aquí cada co-
merciant definirà els seus des-
comptes. És una gran eina.

I quines són les previsions en el
seu conjunt?
Quan acabem aquest any, creiem
que podrem tenir unes 20.000 bo-
tigues associades a la campan-
ya –tot i que si finalment Barcelo-
na hi entra, seran moltes més–, i
prop d’un milió de targetes re-
partides entre els consumidors. 

Tot plegat, per intentar frenar la
fuga de consumidors cap a les
grans superfícies. Una altra ma-
nera de fer-ho és aliar-se amb
aquests centres comercials, com
ja han fet alguns eixos. Creu que
és un camí assenyat?
Hi poden haver aliances entre els
centres comercials i els eixos i asso-
ciacions sempre que hi hagi una cer-
ta complementarietat i cooperació,
perquè tot en aquesta vida té ame-
naces i oportunitats. Però crec que fer
créixer l’oferta comercial a base de
grans superfícies artificials suposa un
gran perill, sobretot per a les ciutats.
Ara bé, hi ha qui vol situar-se al cos-
tat d’aquell gran magatzem per-

què genera un alt trànsit de perso-
nes i se’n pot beneficiar. 

De quin perill parla, doncs?
Hi ha botigues que es volen ins-
tal·lar al costat de grans marques
perquè potser tenen línies de pro-

ductes més fortes i això els pot re-
percutir positivament. Però si
aquestes superfícies se situen als ex-
traradis en comptes d’estar a les ciu-
tats, la gent se’n va i el petit comerç
pot perdre els seus clients. 

Quina solució proposa?
La implantació de centres comer-
cials ha de respondre a unes ne-
cessitats i a uns equilibris. Però si
hem de competir amb el nou ou-
tlet de Viladecans, per exemple, i
la gent marxa cap allà, ja pots fer
el que vulguis. A la primera coro-
na metropolitana tenim, per una
banda, la B-30, que és el carrer Ma-
jor dels centres comercials, i, per
l’altra, les grans superfícies de
Cornellà i del Baix Llobregat. No-
saltres volem que la regulació si-

gui clara i que es limiti a unes ne-
cessitats específiques. 

L’altre gran debat és el turisme,
un sector que creix cada vegada
més. Creu que el petit comerç ha
d’adaptar els seus horaris per
intentar aprofitar-se’n?
Estem d’acord que hi ha d’haver una
atenció especialitzada als turistes
durant els dies festius, però cal li-
mitar-la a unes zones concretes i a
uns horaris adequats perquè hi
hagi un equilibri.

Aquesta qüestió ha creat contro-
vèrsia entre els comerciants de les
zones turístiques i els dels barris,
com és el cas de Barcelona. 
Hem d’intentar tenir més perspec-
tiva. De vegades els líders comer-
ciants podem discrepar en alguns
temes, però en molts altres coinci-
dim. No sempre hem de pensar
igual, tot i que això no ha de signi-
ficar el trencament del diàleg. Jo crec
que ho superarem. 

Quins són els altres reptes de fu-
tur als quals s’enfronta el sector?
Donar eines als botiguers per mi-
llorar la competitivitat i treballar el
comerç online, ja que és un canal de
venda que complementa l’habi-
tual. El 56% dels comerciants ja
són a la xarxa, però necessitem
que hi aterrin tots. Per tant, hem de
buscar més cooperació gremial i sec-
torial, que s’està perdent molt. 

“El tren del comerç té molts
vagons: alguns ja han sortit
del túnel, altres encara no”

Perfil | 30 anys al capdavant dels botiguers
Miquel Àngel Fraile ha estat vinculat a la Confederació de Comerç de Catalunya (CCC) des de la seva 

fundació, l’any 1985, sempre com a secretari general. Tot i així, durant l’etapa 2004-2011 va compaginar 
aquest càrrec amb la mateixa responsabilitat a la Confederació Espanyola de Comerç (CEC), de la qual va plegar

per discrepàncies amb la direcció. Fraile és llicenciat en Ciències Empresarials i diplomat en Comerç Exterior. 

M. Àngel Fraile / Secretari general de la Confederació de Comerç

Fraile repassa les principals qüestions que afecten el comerç en un any que va
arrencar amb els bons resultats de Nadal i que s’espera que trenqui, finalment,
amb la dinàmica negativa dels anteriors. El secretari general també fa una 
crida a la unió dels botiguers i destaca el món online com el futur del sector.

“Apostar per la targeta

‘Compradors pel país’

és jugar la Champions

del màrqueting”

“Hem de buscar més

cooperació gremial 

i sectorial, que 

s’està perdent molt”

F. Javier Rodríguez
BARCELONÈS N.



Alberto Abalde va ser el gran
protagonista de la vuitena vic-
tòria de la temporada de la Pen-
ya. El jove aler gallec va ser el re-
ferent ofensiu de l’equip en el
triomf en el duel de planters
contra Estudiantes (75-58).

El partit no va començar a
decantar-se fins al segon quart.
El joc interior del Joventut es va
imposar al triangle Salgado-Bri-
zuela-Rey dels madrilenys i a poc
a poc la Penya va anar obrint dis-
tància al marcador. Un dos més
u d’Abalde poc abans del descans
va situar el 32-26 al final del se-
gon període.

El ritme d’anotació va aug-
mentar a la represa i la defensa
de Suton i Vidal ajudava a recu-
perar pilotes per començar a
llençar contraatacs. Quan va
acabar el tercer quart, el Joven-
tut gaudia d’una renda d’11 punts
que feia pensar que la victòria es

quedaria a l’Olímpic. Només un
daltabaix podia evitar-ho.

A més, a l’últim període va
emergir la figura d’Abalde. Tres
triples consecutius en menys de
dos minuts van sentenciar el
partit i van convertir els minuts
finals en un tràmit. Mallet es va
sumar a la festa amb un 100%
d’efectivitat en els llançaments
des de la línia de tres punts.

Diumenge a les 12:30h els de
Salva Maldonado jugaran a la
pista del CAI de Saragossa.

DOS NOUS ACORDS COMERCIALS
Aquesta setmana també ha estat
intensa als despatxos. Dilluns es
va anunciar l’acord amb Halcón
Viajes com a agència oficial del
club i ahir es va presentar BMW
com a vehicle oficial de l’entitat.

Pau Arriaga
BADALONA
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L’Snatt’s Sant Adrià suma 
un triomf vital a València

SANT ADRIÀ4Les jornades pas-
sen i l’Snatt’s Sant Adrià és cada
cop més a prop de certificar la
seva presència a la fase de play-
off d’ascens. Les jugadores de
Jordi Vizcaíno continuen exhibint
un gran nivell i dissabte passat
van aconseguir la dotzena victò-
ria del curs a València contra el
Picken Claret (44-47).

Les adrianenques van acon-
seguir un bon parcial de sortida
i van tancar el primer període
amb avantatge (13-17). Aquesta
efectivitat, però, va minvar durant

els dos següents quarts. Les va-
lencianes van intensificar la de-
fensa i només van concedir vuit
punts a cadascun d’aquests. 

Però la sort va somriure a les
adrianenques, que van aconseguir
capgirar el 40-35 a l’últim quart
i van sentenciar el partit amb un
triple d’Itziar Llobet.

Demà passat a tres quarts d’1
del migdia l’equip rebrà el desè
classificat, el Sygenta CB Almería,
al pavelló Ricart. Vizcaíno podria
comptar amb el darrer fitxatge del
club, la jove canària Umi Diallo.

La Penya agafa embranzida
amb una contundent victòria

Barcelonès Nord | Continua el frec a frec entre UBSA i Sant Josep
La segona volta de la Copa Catalunya masculina promet emocions fortes. UBSA i Sant Josep

continuen amb el seu particular enfrontament al capdavant de la classificació. Els adrianencs
van aconseguir la catorzena victòria del curs a casa contra el Mataró-Boet (98-92), mentre que

els badalonins van apallissar l’Alpicat (95-53). Minguella i Círcol van patir una nova derrota.

Rakovic va debutar amb la samarreta verd-i-negra. Foto: CJB

El club ha anunciat el fitxatge de la canària Umi Diallo. Foto: FEB
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Mireia Belmonte guanya dos
ors a l’Euro Meet de Luxemburg

» La badalonina recupera les bones sensacions a la piscina
» Els Jocs Olímpics són el seu gran objectiu d’enguany

El Sant Martí Adrianenc 
cau a la pista del nou líder

SANT ADRIÀ4Canvi al capdavant
del grup D de la Primera estatal
masculina d’handbol. El Sant
Martí Adrianenc va perdre el ter-
cer partit de la temporada diu-
menge passat a la pista de
l’Handbol Sant Quirze (26-21), de
manera que els vallesans tornen
a ser al capdavant de la taula.

Els de Pedro Pérez van pagar
un inici de partit molt fluix i van
anar per darrere en el marcador
durant tot el partit. L’actuació

d’un Marc García extraordinari
(va marcar 10 dels 21 gols de l’e-
quip) no va ser suficient per con-
trarestar l’ofensiva local. Els de la
Verneda no van poder reduir la
distància a menys de tres gols en
cap moment i van tornar del Va-
llès amb les mans buides.

L’equip continuarà afrontant
partits contra equips de la zona
alta aquest cap de setmana. El fi-
lial del BM Granollers visitarà la
Verneda dissabte a la tarda.

Tot a punt per a un nou 
Ciutat de Badalona de marxa
BADALONA4Una de les compe-
ticions atlètiques populars per
excel·lència torna a la ciutat aquest
cap de setmana. Diumenge al
matí es disputarà la 25a edició del
Ciutat de Badalona de marxa
(que també serà la 12a edició del
Memorial Paco Ávila) en un cir-
cuit d’un quilòmetre que anirà des
del passeig de la Rambla fins al ca-
rrer de Santa Madrona. La prova
també serveix com a 84è Cam-
pionat de Catalunya de marxa in-
dividual.

El tret de sortida de les curses
es donarà a dos quarts de 10 del
matí amb les categories de vete-
rans, que hauran de completar
cinc quilòmetres. A continuació
serà el torn dels cadets masculins,

dels infantils masculins i les in-
fantils i les cadets femenines
(aquests tres darrers grups hau-
ran de recórrer tres quilòmetres).

Les curses dels alevins i dels
benjamins seran la prèvia als
plats forts de la jornada, les com-
peticions de les categories pro-
mesa (masculina i femenina, de
20 quilòmetres cadascuna) i es
posarà el punt final a aquesta edi-
ció amb les competicions juvenils,
de 10 quilòmetres de llargada en
ambdues categories.

La Unió Gimnàstica i Espor-
tiva de Badalona s’encarrega de
l’organització d’aquesta compe-
tició conjuntament amb la Fede-
ració Catalana d’Atletisme i l’A-
juntament. 

Mireia Belmonte viu immersa en
el compte enrere per als Jocs
Olímpics de Rio. Queden sis me-
sos i un dia per a l’inici de la cita
i dia rere dia la badalonina co-
mença a recuperar sensacions
de cara a la seva gran oportunitat
d’escriure el seu nom en lletres
daurades a la història de l’esport. 

Abans d’aquesta cita, però, la
nedadora continua participant
en diferents competicions que li
serveixen per preparar els Jocs
al mateix temps que comprova el
seu estat físic després de la lesió
d’espatlla que va patir l’any pas-
sat. Ara per ara les sensacions
són bones i el cap de setmana
passat Belmonte va afegir dues
medalles d’or més al seu pal-
marès particular.

Aquests metalls van arribar a
la 18a edició de l’Euro Meet de Lu-
xemburg que es va disputar entre
divendres i diumenge de la set-
mana passada. La nedadora va
imposar-se en dues de les dis-
tàncies en les quals té la plus-

marca mundial (400 i 800 metres
lliures), si bé aquests rècords són
en piscina curta mentre que el
Meet de Luxemburg es neda en
piscina llarga. Belmonte va nedar
els 400 metres en 4 minuts 7 se-
gons i 9 dècimes (millor marca de
la competició), mentre que a la
prova dels 800 metres va aturar
el cronòmetre en 8 minuts, 28 se-
gons i 8 dècimes. La badalonina
va disputar quatre proves més,
aconseguint els millors resultats
als 200 lliures i als 200 papallo-

na, en les quals va aconseguir la
quarta posició.

Abans d’aquest repte, Bel-
monte va atendre els micròfons de
la Cadena COPE. La badalonina
va explicar que durant els mesos
de la lesió no podia “fer gestos dia-
ris com dinar o obrir la porta del
cotxe”, però va reconèixer que és
impossible que un esportista d’alt
nivell no competeixi amb dolor.
La nedadora també va admetre
que li agradaria participar a set
proves a Rio de Janeiro.

Belmonte s’està preparant per als Jocs Olímpics. Foto: Twitter

Redacció
BADALONA

L’Adrianenc va anar per darrere en el marcador tot el partit. Foto: HSQ

Els Dracs debuten a casa
contra els València Giants

BADALONA4L’espera ja s’ha
acabat. Després de molts mesos,
els aficionats del futbol americà
de la ciutat podran gaudir no-
vament del seu equip, que ha co-
mençat la temporada en plena
forma, amb dues pallisses con-
tra l’Hospitalet Pioners (51-0
per sumar una nova Copa Ca-
talana) i al camp dels Reus Im-
perials (18-62 per sumar la pri-
mera victòria a la Lliga espan-
yola d’aquest any).

El debut dels Dracs a Mon-
tigalà serà aquest diumenge a
dos quarts de 12 del migdia.
L’afició podrà gaudir per primer
cop de Robert Jackson, Felipe
Martínez, Drew Clausen i del
nou quarterback, Mike Box, que
ja va demostrar del que és capaç
al Baix Camp.

A més, per arrodonir un dia
de futbol americà, els fans d’a-
quest esport podran veure la Su-
perBowl a la mitjanit.
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AGENDA SETMANAL

El debut d’Óscar Muñoz amb la
samarreta del Badalona només
hauria pogut ser millor si els es-
capulats haguessin sumat els tres
punts contra l’Espanyol B. Dis-
sabte passat l’equip va aconseguir
un empat contra el filial blanc-i-
blau (2-2), ja acumula cinc jor-
nades consecutives sense perdre
i s’allunya del descens.

Muñoz va signar el seu con-
tracte amb el club divendres pas-
sat i l’endemà ja formava part de
l’onze de Manolo González a la
Ciutat Esportiva Dani Jarque.

El filial espanyolista va ser el
dominador del joc durant els pri-
mers 45 minuts. El primer gol va
arribar al minut 20 quan Rufo va
superar Morales amb un xut
creuat des de la frontal després
d’una gran jugada individual de
Pibe. El Badalona va tenir una
ocasió per empatar però l’Espan-
yol no va perdonar. El davanter
colombià, que en el primer gol va
fer d’assistent, va aprofitar una
passada filtrada per driblar Mo-
rales i marcar a plaer al minut 41.

El descans, però, va ser molt
més propici per al Badalona que

no pas per als blanc-i-blaus, tot i
que els de Lluís Planagumà van
fregar el tercer gol en una rema-
tada al travesser de Dalmau.

Però la punteria havia canviat
de propietari i aleshores va ser el
Badalona qui no va fallar contra
Ualoloca. Al minut 54, Muñoz va
rematar des del terra el refús d’u-
na centrada de Canelada des de la
banda esquerra. El davanter gra-
nollerí va demostrar que el canvi
de samarreta no havia afectat el
seu rendiment en la primera
oportunitat que va tenir.

Esperonat pel gol de l’empat,
l’equip va continuar atacant la
porteria dels blanc-i-blaus, que

continuaven creant perill a la
contra. Una altra rematada a la
fusta de Dalmau i la intervenció
providencial d’Akrong van evitar
el 3-1. En canvi, al minut 68 Mu-
ñoz no va desperdiciar una cen-
trada mil·limètrica des de la ban-
da dreta i va fer un cop de cap in-
apel·lable per establir l’empat.

L’equip tornarà a la competi-
ció diumenge, quan rebrà un dels
equips de la zona baixa de la
classificació, el CE l’Hospitalet,
al Municipal de Montigalà. Els ri-
berencs no viuen el seu millor mo-
ment i la seva darrera victòria va
ser el 29 de novembre contra el
Llosetense.

L’equip felicita Muñoz per un dels seus gols. Foto: Eloy Molina

Un doblet d’Óscar Muñoz 
dóna un punt al CF Badalona

Redacció
BADALONA

El Seagull perd la primera
posició al Nou Sardenya

BARCELONÈS NORD4Les de-
rrotes costen car a la Segona fe-
menina i el Seagull ho va com-
provar diumenge passat. Les ba-
dalonines van perdre contra l’Eu-
ropa (3-1), un resultat que com-
binat amb la victòria del Barça B
contra el Cerdanyola fa que les
blaugranes siguin ara primeres.

Les jugadores de Jordi Ferrón
van desplegar un bon joc durant
els primers minuts i va gaudir de
les millors ocasions en les botes de
Yosse i d’una hiperactiva Pascu,
que va xutar al pal al minut 20.
Deu minuts després va arribar el
gol. L’àrbitre va assenyalar una
pena màxima per mans i Alba
Gordo no va perdonar des del
punt de penal.

Però l’Europa no havia dit la
seva darrera paraula i en una
recta final de partit per oblidar va
capgirar el marcador amb dos gols
de Laia Rodríguez i una diana de
Laia Costilla.

Per la seva banda el Sant Ga-
briel va aconseguir una victòria vi-
tal contra la Penya Blanc-i-blava
La Roca (1-2). Els tres punts per-
meten respirar l’equip de Carlos
Romero, que fins ara no havia
aconseguit guanyar a domicili.
Moyano i Abril van ser les gole-
jadores de l’equip.

El Seagull s’enfrontarà a l’Es-
panyol B diumenge a les 16:30h
a Montigalà mentre que a les
18:30h el Sant Gabriel visitarà un
rival directe, el CF Pallejà.

Les badalonines van cedir la segona derrota del curs. Foto: CEE

AVUI 4 DE FEBRER
16:00 Les ciutats europees de Josep Pla. Confe-

rència a càrrec del periodista i historiador Agus-
tí Pons on reflexiona sobre les capitals que van
fascinar Pla. / Espai Betúlia.

AVUI 4 DE FEBRER
17:00 Concurs de truites. Aprofitant la diada del

dijous gras s’organitzaran dos concurs de trui-
tes, un al Sagarra i l’altre organitzat per Fon-
do Comerç. / Mercat Sagarra i Mercat Fondo.

DEMÀ 5 DE FEBRER
21:00 En el marc de la commemoració 100 anys

sense Granados, el Trio Rodin oferirà un con-
cert amb les obres de cambra del composi-
tor. / Auditori Can Roig i Torres.

DIUMENGE 7 DE FEBRER
17:45 Partit de bàsquet corresponent a la di-

vuitena jornada de la Copa Catalunya mas-
culina entre la Unió Bàsquet Sant Adrià i el
CB Sant Josep, decisiu per determinar la
primera posició. / Pavelló Municipal Ricart.

DIUMENGE 7 DE FEBRER
18:30 La companyia teatral La Bambalina Ne-

gra portarà a escena Boeing boeing, de Marc
Camoletti. La direcció de l’obra és de Marta
Carreras. / Ateneu Adrianenc.

DIMECRES 10 DE FEBRER
17:30 L’alimentació d’avui dels infants, la salut

de l’endemà. Xerrada a càrrec de Sandra
Parcerisa, de la farmàcia Cirici. / Escola bres-
sol Els Montgatets.

DIMECRES 10 DE FEBRER
19:00 Entre llibres. Aquesta setmana el títol triat

al Club de Lectura serà El curiós incident del
gos a mitjanit, de Mark Haddon. / Bibliote-
ca Tirant Lo Blanc.

DIUMENGE 7 DE FEBRER
11:30 Classe gratuïta de defensa personal.

Sessió pràctica en la qual s’ensenyaran tèc-
niques de defensa personal amb objectes sen-
zills d’ús quotidià. / Pavelló Municipal.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

El cap de setmana més esbojarrat de
l’any arriba al municipi.  Les activitats
començaran dissabte amb el Ball de
geps i el sopar i continuaran diumen-
ge amb la cercavila i el ball.

Montgat torna a bolcar-se
amb el Carnestoltes

Dissabte i diumenge, tot el dia

Primera Gala de teatre solidari amb As-
dent, l’associació creada per lluitar con-
tra la malaltia de Dent que pateix en
Nacho, un nen de 6 anys. L’entrada cos-
ta 6 euros. / Teatre Josep Maria de Sa-
garra.

El Teatre Sagarra acull una
gala de màgia solidària

Dg. 7 de febrer a les 19:00

Segona edició del Campus Day, que
aprofita el dia de lliure disposició escolar
per organitzar una jornada esportiva per
als nens d’entre 6 i 12 anys. / Camp de
futbol i Poliesportiu Municipal.

La segona edició del ‘Campus
Day’ arriba al municipi

Dl. 8 de febrer a les 09:00

Partit corresponent a la vint-i-quatrena
jornada de Segona B entre el CF Ba-
dalona i el Centre d’Esports l’Hospitalet.
/ Municipal de Montigalà.

El CF Badalona rep un CE
l’Hospitalet en hores baixes

Dg. 7 de febrer a les 12:00
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